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Protokoll 2/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 15 februari 2023 kl. 10:30-12:00, 

Telefonvägen 30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

Ersättare  Katrin Wicén (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Ing-Britt Falk (PRO) 

 

Datum för justering  2023-02-17 

Paragraf   §§1-6 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Vice ordförande öppnar mötet och dagordningen justerades med 

tillägg av § 3a. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO – via länk 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Kerstin Andersson (OPOL) SKPF  

 

Ersättare: 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade:  

 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Ing-Britt Falk PRO valdes att justera 

  dagens protokoll. Justering av protokollet sker 17 februari via mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Plogvallsöppning 

Kvarvarande fråga från förgående sammanträde där rådet 

undrar om det räcker med att ha trygghetslarm som insats 

för att komma med på listan för prioriterad plogvalls 

öppning. Svaret är nej, det räcker inte med enbart 

trygghetslarm. För att bli bedömd för att få 

plogvallsöppning behövs det att den enskilda är beviljad 

insatser som är utreda, att det finns en utredning som 

styrker funktionsnedsättning.  

 

 

 Datum för träff med politikerna 
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Rådet framförde vid föra sammanträdet om att få ett datum 

för nästa möte med politikerna, förslag på datum är 19 april. 

Rådet lämnar synpunkt på att en timme inte är tillräcklig 

utan önskar att det avsätts två timmar för det mötet. 

 

 Hjälpmedel för att rådet ska kunna utföra sitt uppdrag 

Rådet har framfört till stadsdelsnämnden om behovet av att 

tillgodose rådet hjälpmedel (Ipads) för att kunna utföra sitt 

uppdrag och inväntar svar på denna fråga. Eva svarar att vi 

tittar på en möjlighet för att lösa detta men återkommer med 

besked senare.  

Rådet informerar om att pensionärsrådet i Enskede-Årsta-

Vantör får Ipads om de behöver för att kunna utföra sitt 

uppdrag, det borde vara lika i stadsdelarna. 

 

 Boendeplan västra söderort 

Är utskickat idag till rådsmedlemmarna för synpunkter. Eva 

sammanfattar kort vad förvaltningen har lyft i boendeplanen 

för Hägersten-Älvsjö och Skärholmen. Boendeplanen tas 

upp på nämnden i april och stadens stora boendeplan tas på 

äldrenämnden i maj. 

 

 Verksamhetsberättelsen 2022 

Under 2022 har äldreomsorgen arbetat med olika 

prioriterade områden som; uppsökande arbete för äldre och 

anhöriga som inte är kända av äldreomsorgen, arbetet för att 

motverka och bryta ofrivillig isolering, utöka aktiviteter för 

seniorer i stadsdelen genom fler mötesplatser, 

utbildningsinsatser inom beställarenheten för en likställig 

och rättssäker myndighetsutövning och mat och måltider 

genom olika insatser och aktiviteter. Vidare har 

äldreomsorgens medarbetare genomfört olika 

utbildningsinsatser till exempel inom området språk. 

Palliativ vård är ett område som äldreomsorgen har arbetat 

med under 2022 och kommer fortsätta att utveckla under 

2023. Under 2022 genomfördes projektet DöBra inom en 

verksamhet. Projektet har till syfte att stärka personal för att 

bättre kunna hantera frågor som rör livets slutskede. DöBra 

arbetssättet fortsätter under 2023 och kommer att införas i 

alla verksamheter inom äldreomsorgen. 

 

 Bokslut 

Äldreomsorgen, utförarverksamheterna och 

beställarenheten tillsammans, redovisar ett överskott på 37 

miljoner kronor för 2022. Enbart utförarverksamheterna 
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redovisar dock ett underskott på 35 miljoner. Att 

äldreomsorgen kan redovisa ett överskott på totalen beror 

på flera faktorer bland annat förvaltningens kostnader för 

placeringar på vård och omsorgsboendena varit lägre till 

följd av att färre äldre ansökt om vård och omsorgsboende i 

början av 2022, nytt avtal för transporter som gjorde att 

förvaltningen fick minskade kostnader för transporter samt 

att avvecklingen av Solberga gick snabbare och därmed 

mindre kostnader än beräknat under 2022.  

 

 Smittskydd 

Från och med 8 februari gäller lättnader i 

rekommendationerna för source control, det innebär att 

personalen och besökare inte behöver använda munskydd 

längre. Vid bekräftad smitta ska dock munskydd användas i 

patientnära arbete.  

 

 IVO 

Rådet undrar om förvaltningen har fått någon återkoppling 

från IVO efter deras besök inom äldreomsorgen under 

vecka 4 samt hur uppfattningen av mötet var? 

Förvaltningen har fått tagit del av IVOs sammanfattande 

underlag från intervjuerna. Förvaltningen har möjlighet att 

yttra sig över underlaget. Vad IVO kommer fram till 

kommer att återkopplas senare. Mötet med IVO var bra och 

givande. Vi vet sedan tidigare att vi har utvecklingsområden 

som vi arbeta vidare med, det är dokumentation och 

brytpunktssamtal. 

 

 Rådet undrar om förvaltningen har ett boende för de 

hemlösa äldre som finns i stadsdelen?  

Arbetet med äldre hemlösa är en fråga som hela staden 

samarbetar i, boenden för äldre personer som är hemlösa 

finns att tillgå i staden. I staden finns även Enheten för 

hemlösa som arbetar aktivt med personer i hemlöshet och 

de har även uppsökande verksamhet. 

 

§ 3a Närtrafik och färdtjänst  

Pensionärsrådet har, mot bakgrund av klagomål om brister i 

verksamheten, ny organisation, obekräftade uppgifter om 

närtrafikens framtid mm, försökt att undersöka vad som sker med 

färdtjänsten och närtrafiken i vår stadsdel. Trafikförvaltningen i 

Region Stockholm har dock vägrat rådet direktkontakt med 

handläggare för frågor i ärendet. Rådet finner detta synnerligen 

anmärkningsvärt och hemställer år nämnden och förvaltningen att 
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bistå rådet och vidta steg för att pensionärsrådet ska få tillgång till 

önskade uppgifter, som är av stor vikt för de äldre i stadsdelen. 

 

Förvaltningen får återkomma i frågan om förvaltningen kan bistå 

rådet på något viss. 

 

§4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 26 januari 2023  

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 24 januari 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 18 januari 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Beslutsärende 4 - Avveckling av hyresavtal för fastigheten 
Förkunnelsen 1, i Fruängen och nedläggning av Kyrkogatans 
gruppbostad 

Pensionärsrådets framför följande att det är olycklig att avveckla ett 

hyresavtal med anledning av renoveringsbehovet och att det i 

slutändan drabbar de boende. Förvaltningen borde ha planerat in 

löpande underhåll genom åren för att möjliggöra kvarboende för de 

boende på gruppbostaden. Rådet tillägger även vikten av att inte 

flytta äldre personer då det finns forskning på att en flytt av äldre är 

en riskfaktor för försämrad hälsa. Vidare lämnar rådet synpunkt på 

negativa ordval och uttrycksätt gentemot brukarna i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

Remissärende 5 - Inrätta en central bidragsnämnd för att 
motverka välfärdsbrottslighet – motion från (KD) 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens svar på remissen. Rådet 

lämnar synpunkt på att det har förekommit samråd med 

pensionärsrådet i ärendet men att det inte framgår i 

tjänsteutlåtandet. 
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Remissärende 7 - Förslag på ny detaljplan för Centrala 
Telefonplan 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag med tillägget  

att hänsynstagande till oss äldre avseende trygghet, grönytor, 

parkbänkar, aktivitetsytor, bra gångbanor och gemensamhets 

lokaler för boende och föreningsliv måste beaktas i den fortsatta 

planeringen mm. 

§ 6 
Övriga frågor 

Pensionärsrådet lyfter upp att det är olyckligt att äldreomsorgen 

från år till år inte uppfyller flertal av målen som är satta när det 

gäller äldreomsorgens verksamhetsmål och indikatorer i 

verksamhetsberättelsen. Det är bra med en ambition men resultaten 

är inte ens i närheten av de satta målen inom vissa området, till 

exempel mat och måltider samt utevistelse. 

 

För 2022 genomfördes brukarundersökningen, som ligger till grund 

för flera av äldreomsorgens indikatorer, i början av 2022. Vilket 

medför att resultatet inte speglar hela verksamhetsåret. Arbete har 

pågått under hela 2022 men som inte syns i brukarundersökningen. 

 

Fokusgrupp för Älvsjö naturreservat- Pensionärsrådet hade två 

deltagare som medverkade i fokusgruppen för Älvsjö naturreservat. 

Mötet skedde på förvaltningen men rådet anser att träffen hade med 

fördel kunnat genomföras i naturreservatet istället. 

 

Upphandling av måltidsleverantör vid Älvsjö verksamheterna - 

Pensionärsrådet har en deltagare som medverkar i gruppen för 

upphandling. 

 

 

 

 

Nästa sammanträde är 15 mars kl. 10:30 


